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Inleiding

Het Collegebesluit d.d. 12 juni 2007 betreffende uitwerking HOV Heijendaal-Waalsprong is 
over het algemeen zeer positief ontvangen bij belangengroeperingen en bevolking. Het 
marktwezen is tegen de gevolgen van de tram, te weten het verplaatsen van de markt.  
De herintroductie van de tram heeft de nodige aandacht gekregen in de pers en is niet 
onopgemerkt gebleven. Het streven naar een tramverbinding op de HOV-lijn Heijendaal-
Waalsprong staat volop in de belangstelling. 

Vanwege de afwijking op het raadsbesluit van februari 2006, te weten het streven naar een 
tramverbinding op deze Keizerlijn en het mogelijke alternatief via de Waalkade voor HOV-
buslijnen, is dit besluit wederom ter inspraak gelegd in de periode van 20 juni tot en met 21 
augustus.

Het oorspronkelijke HOV-plan had in 2005 al ter inspraak gelegen. 
Inspraakreacties zijn er voornamelijk geweest van belangengroeperingen. De verwachting 
bestaat dat bewoners en individuele ondernemers pas zullen inspreken wanneer het definitieve 
besluit in 2008 wordt genomen.  
De marktondernemers hebben buiten de gestelde termijn gereageerd door middel van een 
gestandaardiseerde brief. Gezien de impact voor het marktwezen zijn deze reacties als 
gebundelde inspraak, van de Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel,  opgenomen in 
deze reactienota. 

In de inspraakreacties zijn ook diverse zienswijzen opgenomen. Het is van belang de 
belanghebbenden en hun zienswijzen te betrekken in de uitwerking van het realisatieplan 
tram. Het marktwezen verdient daarbij bijzondere aandacht. 

Leeswijzer

In deze reactienota vindt u de inspraakreacties op het Collegebesluit d.d. 12 juni 2007 
betreffende uitwerking HOV Heijendaal-Waalsprong.  
In deze reactienota krijgt elke inspraakreactie een antwoord. 

In de bijlagen bij deze reactienota vindt u de brieven en notities met de inspraakreacties. 
Elke vraag heeft een nummer dat correspondeert met de betreffende inspreker en is voorzien 
van een antwoord. 

We hebben de inspraakreacties en de antwoorden daarop geordend in de volgende thema’s: 
- Regionale functie 
- Routering &  Systeem 
- Veiligheid / Leefklimaat 
- Marktverplaatsing 
- Flankerend beleid 
- Financiën 
- Communicatie 
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De Vragen 

Thema - Regionale functie 

H4.1 :  Verzoek treintram mee te nemen in vervolgstudie HOV. Kijk hierbij naar 
  voorbeeldprojecten Valenciennes en Kassel. 
H4.2 : Kan doortrekking Kleve en Boxmeer in het vervolgonderzoek worden  
  opgenomen.  
H5.5 : De ontwikkeling van StadsregioRail op het bestaande spoor moet doorgezet 
  worden met internationale aansluiting van/naar Groesbeek / Kleve. 
Antwoord: Het huidige tramplan biedt goede mogelijkheden voor een regionale  
  uitbreiding waaronder doortrekkingen naar Groesbeek, Kleve en/of Boxmeer 
  aan de zuidzijde en doortrekking naar Bemmel, Huissen en/of Arnhem aan de 
  noordzijde.  
  De Stadsregio Arnhem Nijmegen is verantwoordelijk voor het openbaar
  vervoer en zal trekker worden van het tramplan. In het ontwerp- en  
  realisatietraject zal worden bekeken of en hoe de tramlijn (eventueel treintram) 
  kan aantakken op de huidige railinfrastructuur en de exploitatie van
  StadsregioRail. Deze regionale uitbreiding is iets voor de langere termijn. Voor 
  de korte termijn moeten we keuzes maken waardoor die ontwikkeling niet 
  onmogelijk wordt gemaakt.  
   Binnen de gemeentegrenzen zal de gemeente Nijmegen hier haar bijdrage aan 
  leveren. 

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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Thema - Routering & Systeem 

H4.8 : Kunnen de overige twee HOV-lijnen anders gesitueerd worden. I.p.v. parallel 
  ligging aan het spoor. VIEV pleit voor lijn campus - Dukenburg met  
  ontsluiting CWZ en Hatert. 
Antwoord: De HOV-lijnen Dukenburg - Waalsprong en Beuningen - Heijendaal zijn, 
  anders dan voor het centrum, nog niet nader uitgewerkt. De lijn   
  Beuningen - Heijendaal wordt als zeer kansrijk gezien, mede gezien de huidige 
  ontwikkeling van het aantal reizigers, de verdere ontwikkeling van het
  Waalfront en het ontbreken van een spoorlijn.  Dukenburg - Waalsprong zal 
  nader onderzocht moeten worden waarbij een andere routering tot de
  mogelijkheden behoort om de haalbaarheid te verbeteren en parallelliteit met 
  het spoor te voorkomen. Het raadsbesluit van februari 2006 betreft  echter als 
  eerste de uitwerking van de lijn Heijendaal - Waalsprong die nu ter inspraak 
  heeft gelegen. 

H4.9 : Kan het HOV tracé door Lent geoptimaliseerd worden door routering door  
  woonwijken en inpassing in het groen 
Antwoord: Voor het deel westelijk van de Pr. Mauritssingel (A325) loopt de route al door 
  de woonwijken gesitueerd in een groene middenberm. Het deel oostelijk van de 
  Pr. Mauritssingel (A325) vormt onderdeel van de nog nader uit te werken route 
  Dukenburg - Waalsprong / of normale buslijn. De haalbaarheid van het HOV, 
  oostelijk door Lent, is nog onduidelijk.  

H2.1 : Aan welke eisen dient een HOV-systeem te voldoen en op welke plaatsen dient 
  ruimte gereserveerd te worden t.b.v. een dergelijk systeem 
Antwoord: De eisen staan verwoord in het rapport HOV Keizerlijn Heijendaal -
  Waalsprong d.d. 21 mei 2007. Wanneer de  raad in november 2007 besluit in 
  de Waalsprong te kiezen voor een inpassing HOV zal dit van invloed
  kunnen zijn op uw beschikbare ruimte voor woningbouwexploitatie maar ook 
  op de waardestijging van deze bouwgrond / exploitatie. Hierover zal met uw 
  organisatie overleg gevoerd worden.  
  Voorafgaand hieraan zal met uw organisatie de inpassing van het HOV
  (dwarsprofielen) worden uitgewerkt (reeds opgestart) om zodoende een goede 
  indruk te krijgen van de wederzijdse verwachtingen en gevolgen. Het
  uitgangspunt hierbij is een wederzijds acceptabele inpassing en geen verstoring 
  van de marsroute voor de bestemmingsplannen. 

H1.1 : Zijn de redenen uit het verleden voor opheffing tram niet meer relevant 
Antwoord: De tram reed in het verleden naar de “rijkere” wijken. De auto werd als
  vervoersmiddel steeds populairder en dan het eerst in deze “rijkere” wijken. 
  Daarmee verdween de behoefte aan de tram. Het samenvallen van dit  
  feit met de noodzaak van groot onderhoud aan de tramlijn en de opkomst van 
  de bus, die meer flexibel was dan de tram, heeft geresulteerd in het opheffen 
  van het tramlijnen netwerk. 
  Deze argumenten liggen nu sterk anders. De lijn loopt door de gehele stad en 
  voorziet in een vervoersvraag die door de reguliere bus niet optimaal kan  
  worden afgedekt. Hierbij wordt aangesloten op gebieden waar het gebruik van 
  de auto geen goed alternatief meer is (concurrentiepositie) te weten het  

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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  Universiteitsterrein (studenten), Centraal Station (treinreizigers), Centrum 
  (autovrij) en Waalsprong / Bemmel (files Waalbrug, Woningbouw). 
  De vervoersvraag is hier zo intensief dat ingrijpen noodzakelijk is. Een tramlijn 
  kan op dit traject rendabel zijn, inclusief onderhoud. 

H7.1 : Is er sprake van een conventionele tram ? Maakt die dan onderdeel uit van 
  de “licht systeemsprong” of wordt die nu afgezworen ? 
H3.1 : Wat is het uitgangspunt geweest om de “lichte systeemsprong” los te laten en 
  behoort een HOV-bus verbinding nog steeds tot de opties ? 
H3.2 : Hoe heeft het Masterplan OV van de Stadsregio de doorslag gegeven tot een
  veranderd inzicht in het HOV-systeem ? 
H6.2 : Waarom is een tram nu wel mogelijk terwijl deze in 2006 nog onmogelijk was. 
Antwoord: Ja, er is sprake van een conventionele, maar wel moderne, tram en maakt als 
  zodanig onderdeel uit van een “zware” systeemsprong. Een zware  
  systeemsprong is alleen rendabel bij voldoende reizigersaanbod. Een
  reizigersaanbod dat nu haalbaar is op de lijn Heijendaal - Waalsprong door de 
  tram in een regionaal perspectief te plaatsen (bijv. doortrekking naar Bemmel 
  en verder). Beweegreden hiertoe is tevens de beschikbare capaciteit voor
  StadsregioRail op het bestaande net (max. 4 x per uur terwijl minimaal 6 x per 
  uur wenselijk is voor een zware stedelijk lijn) waardoor behoefte ontstond aan 
  een tweede railgebonden lijn.  
  In 2006 was het uitgangspunt dat alle drie Keizerlijnen eenzelfde systeem 
  zouden hebben om het HOV als één systeem in de markt te kunnen zetten.
  Voortschrijdend inzicht maakte duidelijk dat dat ook kan met één tramlijn en 
  twee HOV-buslijnen, zolang sprake is van dezelfde uitstraling,   
  informatievoorziening, kleurstelling, haltes e.d.   
  Bij de “lichte” systeemsprong in de vorm van een voertuig dat zowel geleid als 
  ongeleid kan rijden zijn de kinderziektes van enkele jaren geleden chronisch 
  gebleken. Ons college kiest nu voor een duidelijke keuze: een tram of een 
  HOV-bus en geen combinatie daarvan. De voorwaarden en   
  routemogelijkheden zijn per keuze verschillend. Voor de tram blijkt alleen de 
  route via de Burchtstraat en Augustijnenstraat geschikt te zijn. Bij een HOV-
  bus komt ook de Waalkaderoute in beeld. Tot slot lijken ook de mogelijkheden 
  van een publiek-private financiering vergroot ten opzichte van het vorige
  besluit. Vanwege bovenstaande argumenten is uiteindelijk gekozen voor een 
  tram, in afwijking van het raadsbesluit van februari 2006. 

H3.4 : Gaat het in de Waalsprong om een HOV-bus of HOV-tram verbinding ? En 
  geldt dan voor het gehele traject Heijendaal-Waalsprong hetzelfde systeem ? 
Antwoord: De voorkeur van ons college gaat uit naar een tramverbinding op de totale lijn 
  Heijendaal-centrum-Waalsprong. Met die tram verbinden we een aantal  
  belangrijke economische locaties en woongebieden met elkaar. Dit tramplan 
  wordt door de Stadsregio Arnhem Nijmegen verder uitgewerkt. Medio 2008 
  maken we een definitieve keuze.  

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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  Wel kan op andere HOV-lijnen een ander systeem worden ingezet. 
  Bijvoorbeeld tram op Heijendaal-Waalsprong en HOV-bus op Dukenburg-
  Waalsprong of op Beuningen-Heijendaal. 

H5.3 : Kunnen er al in een eerder stadium (voor 2012) waaloverschrijdende HOV-
  lijnen ingezet worden o.a. ter voorkomen aanschaf 2e auto, invulling
  vervoersvraag bij onderhoud Waalbrug, en verbetering aantrekkelijkheid
  vestiging Waalsprong  ? 
Antwoord: Dit is als uitgangspunt opgenomen bij Fasering en Planning in het
  rapport “HOV Keizerlijn Heijendaal-Waalsprong” d.d. 21 mei 2007. Op de lijn 
  Heijendaal - Waalsprong kan eerst gereden worden met HOV-bus.  
  Uitgangspunt van de werkzaamheden op de Waalbrug is dat deze altijd  
  beschikbaar moet zijn voor fietsers, calamiteitenvervoer en OV. Na groot 
  onderhoud van de Waalbrug kan dan de tram gaan rijden. De HOV- bussen 
  kunnen dan, bij implementatie tram, ingezet worden op de andere HOV-lijnen. 
  Hierover zullen we met Rijkswaterstaat in onderhandeling gaan om inpassing 
  mogelijk te maken. 

H5.4 : De halte Stadhuis is, ook bij het niet doorgaan van de tram, noodzakelijk. Deze 
  zou dan door regulier OV door de Burchtstraat moeten worden bediend. Het 
  veiligheidsargument wordt onterecht gevonden, gezien het stapvoets rijden. 
Antwoord: Als de tram definitief doorgaat, dan ligt het voor de hand om de halte  
  Burchtstraat te bedienen. Weliswaar worden bij HOV grotere halteafstanden 
  gehanteerd, maar bij belangrijke bestemmingen zoals het centrum mag de 
  afstand tussen de haltes korter zijn.  
  Mocht de tram onverhoopt niet doorgaan, dan volgt een discussie over de route 
  van HOV-bus. Ons eerdere besluit om in de Burchtstraat op termijn alleen nog 
  maar railgebonden openbaar vervoer toe te staan, hebben we uit het voorstel 
  gehaald. We laten deze discussie onderdeel zijn van de uitwerking door het 
  Project bureau Tempo Team Tram. Medio 2008, wanneer er een definitief 
  besluit volgt, wordt ook een besluit genomen over de busroutes. Belangrijk 
  aandachtspunt is het leefklimaat en de veiligheid in de Burchtstraat. Ook van 
  belang is dat HOV zeven dagen per week dezelfde route rijdt.

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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Thema - Veiligheid / Leefklimaat 

H1.2 : Is de tram t.o.v. bus in de Burchtstraat niet nadelig door stagnatie / geen
  uitwijkmogelijkheid bij calamiteiten (bijv. brand)   
H3.3 : Hoe verhoudt een HOV-tram zich tot de gegeven adviezen van de  
  Verkeerscommissie ? 
Antwoord: Fysieke tramrails heeft als voordeel dat duidelijk is dat hier niet geparkeerd kan 
  en mag worden hetgeen de doorstroming ten goede komt. Mensen blijken een 
  natuurlijk ontzag te hebben voor de tram, juist omdat deze niet kan uitwijken. 
  Tevens komt het de veiligheid ten goede omdat rails de verwachting scheppen 
  dat een voertuig kan passeren en precies waar. Een bus moet de benodigde 
  ruimte vaak delen met andere gebruikers vanuit de verwachting dat deze wel 
  uit kan wijken. Dit resulteert voor de bus per saldo in meer stremming /  
  vertraging.  
  Daarnaast is in het HOV-ontwerp rekening gehouden met een   
  calamiteitenstrook voor hulpdiensten waardoor stremming van de tram door 
  hulpdiensten tot een minimum wordt beperkt. Nadeel is wel dat als er een 
  complete stremming is de tram niet kan omrijden, maar dit nadeel weegt niet 
  op tegen de voordelen. 
  Conform het raadsbesluit van februari 2006 is het tracé Augustijnenstraat - 
  Burchtstraat verder ontworpen met mogelijke locaties voor marktkramen in 
  combinatie met het HOV. 
  Op deze combinatie met de markt is door de Verkeerscommissie negatief 
  geadviseerd aangaande veiligheid voor alle gebruikers. Dit vanwege het
  zichtbelemmerende en publiektrekkende karakter van een markt. Wanneer de 
  markt wordt verplaatst is dit advies niet negatief. Ook wordt de kans op
  stremming van het HOV, door marktverplaatsing, verminderd.  
  Het Collegebesluit is dan ook te streven naar een tram via de Burchtstraat en de  
  markt te verplaatsen en de verkeerscommissie adviseert daar positief over. 

H1.3 : Wordt het leefklimaat Waalkade niet negatief beïnvloed door intensivering
  busverkeer t.g.v. busvrijmaken Burchtstraat 
H5.1 : Hoe wordt gelijktijdige inzet op HOV en schone bussen gewaarborgd. 
H5.2 : Worden er bij de volgende aanbestedingsronde nieuwe concessie voldoende 
  eisen gesteld om medewerking te verlenen aan plannen voor tramverbinding 
  en HOV-buslijnen alswel te investeren in zo schoon mogelijke motoren en 
  brandstof ? 
Antwoord: Naast de inzet op HOV wordt ook gelijktijdig ingezet op schonere motoren en 
  brandstoffen. Voor het HOV is dit al als eis geformuleerd. De tram voldoet hier 
  aan. In het vast te stellen Programma van Eisen voor de nieuwe concessie is 
  het streven van de Stadsregio Arnhem Nijmegen, als opdrachtgever voor het 
  OV: een diesel- en benzineloos wagenpark met minimaal EEV-norm (zie 
  Masterplan OV). 
  Met de implementatie van HOV zal nog beter gekeken worden naar een goede 
  ‘mix aan mogelijkheden’. Dat betekent dat er waarschijnlijk meer bussen over 
  de Waalkade en Singels gaan rijden. Met de mix aan mogelijkheden worden de 
  voor- en nadelen van het openbaar vervoer verspreid over een aantal routes.
  Bij intensivering van de Waalkaderoute wordt de Waalkade beter  bereikbaar 
  per openbaar vervoer.Voor het leefklimaat betekent dit per saldo meer  
  vervoersbewegingen maar dan wel met schonere bussen en schoon HOV.  

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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  Om de veiligheid te garanderen zal het wegprofiel op de Waalkade moeten 
  worden aangepast. Uitwerking en afstemming van lijnvoering regulier OV op 
  het HOV vormt onderdeel van de uitwerking van het realisatieplan tram. 
  Overigens heeft ons college de keuze over bussen in de Burchtstraat (in geval 
  van een tram of wanneer de tram niet doorgaat) uitgesteld tot na de nadere 
  uitwerking door het projectteam van de Stadsregio. 

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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Thema  - Marktverplaatsing 

H4.6 : Kan de verplaatsing van de markt als onvoorwaardelijk uitgangspunt
  gehanteerd worden en worden meegegeven als ruimtelijke    
  ordeningsopdracht aan stadsontwikkelaars 
Antwoord: De markt wordt alleen verplaatst als er gekozen wordt voor de tram. 
  Bij keuze voor HOV-bus via de Waalkade blijft de huidige marktlocatie  
  gehandhaafd. De verplaatsing van de markt is daarom voorwaardelijk. 
  In de uitwerking van het realisatieplan tram is verplaatsing van de markt  
  vanzelfsprekend een onderdeel van structurering en ordening voor
  stadsontwikkeling voor de bestaande stad. In het plan voor Plein 1944 is deze 
  mogelijkheid meegenomen in het ontwerp. 

H4.7 : Is de Scheidemakershof een mogelijke marktlocatie 
Antwoord: De Scheidemakershof is om een aantal redenen niet als alternatieve
  marktlocatie aangeduid. De voornaamste redenen zijn: 
  - dat er binnen het project Plein 1944 er op deze locatie hofwoningen gepland 
     zijn; 
  - de toegang / bereikbaarheid matig is waardoor een afgesloten markt zou 
     ontstaan. 
  Scheidemakershof is daarom geen alternatieve marktlocatie. 

H7.4 : De marktverplaatsing heeft geen draagvlak bij HEMA, V&D en horeca- 
  ondernemers aan de Grote Markt. 
H8.1 : De marktondernemers zijn tegen een marktverplaatsing 
Antwoord: We realiseren ons dat met de verplaatsing van de markt een nieuwe situatie 
  ontstaat met mogelijke aanloopverliezen. Echter: verplaatsing naar het nieuwe 
  Plein 1944 en de Molenstraat (en handhaving Kelfkensbos) biedt ook weer 
  nieuwe kansen. 
  Voor de bereikbaarheid van de stad is het van groot belang dat er zeven dagen 
  per week een goed, betrouwbaar, snel en herkenbaar alternatief is in de vorm 
  van een tram. Alle horeca, winkels, voorzieningen en woningen profiteren daar 
  de gehele week door van. Het economisch functioneren van het totale centrum 
  wordt ermee verbeterd. De halteplaatsen Plein 1944 en Kelfkensbos zorgen 
  daarbij voor een goede bereikbaarheid van de nieuwe locatie voor de markt in 
  het centrum.    

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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Thema - Flankerend beleid 

H4.3 : De bouw van parkeergarages in heroverweging te nemen en de vrijkomende 
  middelen in tram te investeren. 
Antwoord: Intensivering van de bestaande stad heeft tot gevolg dat meer woningen en 
  bedrijven worden gerealiseerd met als gevolg meer autoverkeer en autobezit. 
  Daarnaast vervalt de parkeergarage Hezelstraat. Om het leefklimaat in de stad 
  minimaal van een gelijkblijvend karakter te laten blijven is behoefte aan  
  nieuwe parkeergarages. De Van Schaeck Mathonsingel is nodig vanuit  
  intensivering Centrum en Hezelpoort vanuit Koers West. Het betreft daarom de 
  afdekking van de basisbehoefte en geen afdekking van groei. Daarnaast kan 
  straatparkeren voor een deel worden vervangen om zo het woon- en  
  verblijfsklimaat in het centrum te verbeteren. 
  Het HOV kan een deel van de mobiliteitsvraag bedienen, maar een goede 
  bereikbaarheid per auto is tevens van belang voor het centrum. De capaciteit 
  van het autosysteem is echter bijna bereikt: de toegangswegen van Nijmegen 
  kunnen niet veel meer auto’s afwikkelen. Het HOV maakt daarom een verdere 
  groei en ontwikkeling van het centrum mogelijk en biedt altijd een  
  betrouwbare verbinding. 
  De bouw van parkeergarages zal dan ook niet in heroverweging genomen 
  worden. Wel is flankerend beleid ten behoeve van de HOV-route denkbaar. 

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
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H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel



12

Thema - Financiën 

H4.4 : In de financiële paragraaf de waardevermeerdering van onroerend goed op te 
  nemen  en projectontwikkelaars (GEM / Universiteit / Plein 1944) te laten 
  bijdragen als projectpartners. 
H2.2 : Wordt eventueel extra benodigd ruimtebeslag ten koste van woningbouw 
  vergoed bij overschrijding van de verdeling woningbouw - openbaar gebied
  zijnde 55%-45%. GEM hanteert dit gegeven als uitgangspunt.  
Antwoord: De Gemeente Nijmegen voelt zich verantwoordelijk voor een goede
  bereikbaarheid van haar stad en goed functionerende economische centra. 
  De bereikbaarheid verhoogt de aantrekkelijkheid wat kan resulteren in  
  positieve economische effecten voor de stad zoals werkgelegenheid, meer 
  bezoekers / toerisme e.d. Ook waardevermeerdering van onroerend goed of van 
  grond ligt voor de hand, gemiddel zo’n 5%. 
   Onderdeel van de uitwerking van het realisatieplan tram van de Stadsregio 
  Arnhem Nijmegen is een verkenning van de mogelijkheden van (deels) private 
  investeringen.  Daarbij worden grote  partijen als Universiteit, GEM en  
  investeerders op Plein 1944 betrokken. In deze gesprekken met private partijen 
  zal ook worden gesproken over de positieve effecten van een tram voor de 
  ruimtelijke ontwikkelingsmogelijkheden. Compensatie van eventueel extra 
  ruimtebeslag in de Waalsprong is tevens een discussiepunt in de nadere
  uitwerking, maar is niet vanzelfsprekend.

H4.5 : In de financiële paragraaf de stijgende bestedingen door implementatie van 
  tram op te nemen 
H7.2 : Worden, alvorens in 2008 een definitieve keuze wordt gemaakt, de ruimtelijke  
  en economische effecten van inpassing tram Burchtstraat / Augustijnenstraat  
  gedegen onderzocht? 
Antwoord: Dit zal in de uitwerking van het realisatieplan tram worden opgenomen.  
  Overigens is het altijd lastig om dergelijke effecten goed te berekenen. Er 
  komen meer bestedingen als gevolg van de komst van de tram, maar mogelijk 
  weer wat minder bestedingen als gevolg van de verplaatsing van de markt. Het 
  functioneren van het centrum (en Waalsprong en Heijendaal) als geheel is 
  gebaat bij de realisatie van de tram. Het zijn aspecten die al eerder zijn  
  opgenomen, maar moeilijk met zekerheid te kwantificeren zijn. 

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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H4.10 : Kan er een stuurgroep worden ingesteld, bestaande uit vertegenwoordigers van 
  maatschappelijke organisaties, die het HOV-vervolgtraject bewaakt en
  zonodig correctief stuurt  
H6.1 : Wordt de KHN tevens in het vervolgtraject betrokken ? 
H3.5 : Worden de belangengroeperingen ook in het vervolgtraject geraadpleegd zodat 
  zij voldoende hun belangen kunnen verwoorden ? 
H7.3 : Wordt in het vervolgtraject van de uitwerking van marktverplaatsing
  zorgvuldig overleg gepleegd ten einde de levende bezwaren weg te nemen ? 
  Er is immers een gemeenschappelijk belang bij het “succes” van een
  marktverplaatsing 
H8.2 : Graag wil de CVAH meedenken en zoeken naar alternatieven. Bij een
  eventuele marktverplaatsing wordt gevraagd de belangen van de betreffende
  groep marktondernemers daar in mee te nemen. 
Antwoord: De Gemeente Nijmegen wil de goede band met de belanghebbende partijen, 
  die is opgebouwd gedurende de uitwerking van de HOV-lijn Heijendaal- 
  Waalsprong en eerdere studies, graag voortzetten gedurende de uitwerking van
  het realisatieplan tram. Uw mening en bijdrage wordt daarin zeer
  op prijs gesteld. 
  U zal hier, nadat we met de Stadsregio Arnhem Nijmegen overeenstemming 
  hebben bereikt over het vervolgtraject en na het raadsbesluit in november 2007, 
  nader over worden geïnformeerd en voor worden uitgenodigd. 

H1 : Mevr. Stegeman 
H2 : Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong 
H3 : Kamer van Koophandel 
H4 : Vereniging Innovatief Euregionaal Vervoer 
H5 : Gelderse Milieufederatie 
H6 : Koninklijke Horeca Nederland 
H7 : Vereniging Binnenstad Ondernemers 
H8 : Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel
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Bijlagen

Nr Afzender       Datum 
H1 Mevr. J. Stegeman      31 juli 2007  
H2 Grondexploitatie Maatschappij Waalsprong   1 augustus 2007 
H3 Kamer van Koophandel     1 augustus 2007 
H4 Vereniging voor Innovatief Euregionaal (rail-)Vervoer 10 augustus 2007 
H5 Gelderse milieufederatie     13 augustus 2007 
H6 Koninklijke Horeca Nederland    13 augustus 2007 
H7 Vereniging Binnenstad Ondernemers   15 augustus 2007 
H8 Centrale Vereniging voor de Ambulante Handel 
 - D.P.G. Albers, Nijmegen    7 september 2007 
 - L.J. Albers, Nijmegen    7 september 2007 
 - H.A. Phan, Nijmegen     6 september 2007 
 -  Bakkerij ’t Stoepje / G.ter Beek, Amersfoort 5 september 2007 
 - N.G. Uyen, Millingen a/d Rijn   5 september 2007  
 - De Notenkraker / E. Fuchten, Millingen a/d Rijn 5 september 2007  
 - W.G.Th. Jansen, Duiven    3 september 2007  
 - E.A.J. Bender, Nijmegen    3 september 2007  
 - VOF HACO / P.de Kluis, Beuningen  2 september 2007  
 - D.S. Sidhu, Eindhoven    2 september 2007  
 - R.J.P. de Kluis, Weurt    1 september 2007  






















































